


Lyden av skjør stillhet
1. Kongebok 19. 11-13









Jesus som rollemodell for god livsrytme

«Han kalte de tolv til seg og begynte å sende dem ut, to og to....  
Så gikk de ut og forkynte for folket at de skulle vende om. De drev ut 
mange onde ånder og salvet mange syke med olje og helbredet 
dem........  
Apostlene samlet seg igjen hos Jesus og fortalte ham om alt de hadde 
gjort, og alt de hadde lært folket. 
Og han sa til dem: «Kom med meg til et øde sted hvor vi kan være 
alene, og hvil dere litt!» For det var så mange som kom og gikk at de 
ikke fikk tid til å spise engang. Så dro de ut med båten til et øde sted for 
å være alene.»
Markus 6, 7-32





Elia: «Nå er det nok, 
Herre. Ta mitt liv.»

Gud: «Hvorfor er du 
her, Elia?»

«Gå og still deg opp 
på fjellet for Herrens 
ansikt, så vil Herren 
gå forbi!»

1. Kongebok 19
Elijah In The Desert, Painted By Washington Allston



«Foran Herren kom en stor og sterk storm som kløvde 
fjell og knuste klipper, men Herren var ikke i stormen. 
Etter stormen kom et jordskjelv, men Herren var ikke i 
jordskjelvet. Etter jordskjelvet en ild, men Herren var 
ikke i ilden. Etter ilden – lyden av skjør stillhet.
Da Elia hørte den, dro han kappen for ansiktet, gikk ut 
og stilte seg i huleåpningen. Da lød det en stemme som 
sa: «Hvorfor er du her, Elia?»





«Mine erfaringer og min forskning viser at det skjer 
enormt mye i dette rommet. Stillhet er ikke et tomt 
rom. Stillhet er et rom for følelsesmessig opplevelse. 
Stillhet er introspeksjonsrommet. Og vi finner ikke 
alltid ord for det som skjer inne i oss. 
Det oppstår en spenning i dette stillhetens rom, og vi 
må tørre å gå inn i dette rommet, inn i dette 
spenningsfeltet. Det krever mot, for vi vet ikke 
hvordan vi skal håndtere dette og hvordan vi skal 
oppholde oss i stillheten. Vi er ikke vant til det lenger.
Vi trenger stillheten.» Stillhet gir en mulighet å skape 
dybde i relasjoner, enten vi snakker om relasjoner til 
andre mennesker, til oss selv, til naturen eller til Gud.

Olga Lehmann, 
PhD, psykolog



«Stillheten er ikke som et tomt og nakent rom der 
jeg skal sitte stille og bli et bedre menneske. Den 
kan heller sammenliknes med et dypdykk ned i et 
element som vrimler av liv, variasjon og skjønnhet. 
Det dreier seg om å komme ned under tilværelsens 
overflate. Å dykke ned i den store, vidstrakte 
stillheten kan blåse liv i slumrende minner inni oss, 
det åpner oss for muligheten til å oppdage at det 
løper en gullåre gjennom livene våre, at det hviler 
en storhet der inne, storhet som aldri kan våkne til 
liv uten stillhet. Men man må tørre å dykke. 
Utfordringen er å la føttene lette fra den 
tilsynelatende trygge brygga og slippe seg 
gjennom overflaten, ned mot den verdenen som 
alltid venter der nede.»

Tomas Sjödin





«Men talsmannen, Den Hellige Ånd, som Far skal sende i 
mitt navn, han skal lære dere alt og minne dere om alt det 
jeg har sagt til dere.»

Joh.14,26



«Å be – er å komme Gud så nær at han blir livet 
i vårt eget liv!»

Stina Anderson



«Men når du ber, skal du gå inn i rommet ditt og lukke døren og 
be til din Far som er i det skjulte. Og din Far, som ser i det skjulte, 
skal lønne deg.
Når dere ber, skal dere ikke ramse opp ord slik hedningene gjør; 
de tror de blir bønnhørt ved å bruke mange ord. Vær ikke lik dem! 
For dere har en Far som vet hva dere trenger, før dere ber ham 
om det.»

Matt. 6,6-8





«Kom til meg alle dere som strever og har tungt å bære, 
og jeg vil gi dere hvile.»

Matt. 11,28





Martin Lönnebo

«Hvordan henger stillheten sammen med 
lydens og ordenes verden? I kristne 
sammenhenger sies det jo at ordene er 
det eneste man skal holde seg til, det 
eneste som er viktig. Stillheten er ikke 
viktig. Vi har mistet koblingen mellom 
stillheten og ordene i troens og bønnens 
verden. Man kan ikke si at bønn 
forutsetter ord, ordene er naturlige 
hjelpemidler, men selve stillheten kan 
også være bønn. Den er sukk som ikke 
kan uttrykkes i ord fra den hellige ånd.»







«Jeg løfter mine øyne mot fjellene 
– hvor skal min hjelp komme fra?» 



Martin Lönnebo





«Velsignet er den mann
som stoler på Herren
og setter sin lit til ham.
Han er lik et tre
som er plantet ved vann
og strekker røttene mot bekken.
Det frykter ikke når heten kommer,
løvet er grønt.
Det engster seg ikke i tørketider
og slutter ikke å bære frukt.»

Jer. 17,7f



«I stillhet og tillit skal deres styrke være!»

Jes. 30.15




